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Vážení občané, 
rádi bychom Vás informovali o 
probíhajících rekonstrukcích formou 
fotodokumentace. 
  
Přestavba kina na „kulturní centrum“ 

 

Rekonstrukce tělocvičny 

 
 
Výměna oken ve škole v budově „C“ 

 
 
Rekonstrukce ulice Do Polí 

  
Obecní úřad informuje své 

občany, že v kanceláři 
obecního úřadu je NOVĚ  
možnost platby kartou. 
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Outdoorové cvičící stroje u hřiště FK 
Brandýsek 

 

 
 
Během jarní části sezóny si fotbalisté  
FK Brandýsek svépomocí postavili nové 
„střídačky“ s materiální podporou obce 
Brandýsek. 
 
 

Proběhla rekonstrukce několika 
koupelen v DKS.  

 
V jednání je projektová dokumentace 
opěrné zdi podél hřiště FK Brandýsek, 
jejíž stav je havarijní. 

 
 

Problémy jsou i s parkovacímí místy u 
MŠ Brandýsek. Zde je v plánu vybudovat 
kolmé stání.  

 
 
Pálí nás i neutěšený stav našich 
autobusových zastávek, které budou  
postupně vybavovány i elektronickým 
informačním systémem 
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DESÍTKOVÁ VÝROČÍ BRANDÝSKA A OKOLÍ 
(pokračování z minulých dvou čísel) 

 

Rok 1938 – 80 let 
Od 1. ledna se pohřbívá na nově zbudovaném hřbitově v Brandýsku. Prvním hrobníkem byl cihlář Václav 
Vávra. 
Rok 1948 – 70 let 
V tomto roce dochází ke sjednocení tělovýchovy i ke změně klubu fotbalového klubu z AFK Olšany na Sokol 
Brandýsek. Pod tímto názvem hraje klub až do roku1997, kdy byl přejmenován na FK Brandýsek. 
Činí se ochotníci – pěvecko dramatický spolek Tyl uvádí celkem 8 her. Jako režiséři jsou nejvíce jmenováni 
E. Fryčová, J. Kašpar a K. Viktora. 
Deset let poté, po odchodu režiséra Josefa Zvěřiny, který byl povolán Správou dráhy k založení divadelního 
souboru tam, je již soubor v útlumu. Příčinou je i nástup vysílání televize. 
Rok 1968 – 50 let  
21. srpna v časných ranních hodinách nad naší obcí přelétají vrtulníky, směřijící na letiště v Ruzyní a později 
přes den Brandýskem projíždějí tanky a další těžká bojová technika směrem na Prahu. Invaze „spřátelených“ 
armád začala... 
My pamětníci, pamatujeme, jak se nad Theodorem v místním závodě ÚD tyčily tři komíny. V září 1968 byl 
zbořen odpalem první z nich, další dva ho následovaly v dalším roce.   
Rok 1978 – 40 let 
4. února byla do užívání předána budova Mateřské školy. Otevření MŠ se zúčastnila delegace okres. orgánů 
v čele s prvním tajemníkem OV KSČ s. Václavem Štáfkem. Zahajovací projev přednesl předseda MNV  
Miroslav Šafařík. První ředitelkou v nově zbudované MŠ se stala Ludmila Paulíková. 
Místní kino během roku sehrálo 224 představení, na které přišlo 13 880 diváků.  
Rok 1988 – 30 let 
V tomto roce v rámci akce „Z“ probíhala v ulici Do Zahrad a kolem restaurace U Matičků výstavba kanalizace 
povrch. vod.  
Ochotníci osvětové besedy sehráli v sále Na Veverce pod vedením Luboše Chotta pohádku „O víle 
Verumce“. Kromě L. Chotta se v rolích dále představili Ivana Zusková, Miroslav Vlk, Evžen Kozák a Zdeňka 
Řemínková.   
Rok 1998 – 20 let    
Starostou obce se stal Jiří Veselý, otec současného starosty. Jiří Veselý st. zemřel ve funkci starosty v roce 
2003 ve věku 56 let. 
Manželé Propílkovi v centru obce zřídili novou prodejnu s názvem „Olšanka“. 
Funkcionáři obce, kulturní komise a sbor dobrovolných hasičů, uspořádali na „Masopusta“ první průvod 
masek. Tradice masopustních průvodů a následného veselí trvá dodnes. 
Rok 2008 – 10 let 
V naší obci pokračovala výstavba kanalizace odpadních vod. 
V Olšanech ve Švermovské ulici u hřiště byl vybudován zpomalovací pruh. 
18. ledna zahájila v naší obci činnost Obecní policie Koleč. Již během roku byla činnost policie shledána jako 
účinná, snížil se vandalismus a kriminalita v obci. 
3. března zahájila prodej pohonných hmot první čerpací stanice v dějinách naší obce. Vlastní ji společnost 
OMAIR. 
31. prosince odchází do důchodu paní hostinská Božena Vintrová. Tím byl ukončen dlouholetý provoz 
restaurace U Matičků. 
Koncem ledna a začátkem února byly vztyčeny sloupy a na nich zmontovány lišty větrné elektrárny patřící do 
katastru obce Pchery. Sloupy jsou vysoké 88 metrů a rozteč lišt je 100 metrů. 1. dubna byl spuštěn testovací 
režim. 
V tomto roce spatřila světlo světa naučná stezka, vedoucí z Vrapic od kostela na Čabárnu, která zájemce 
seznamuje s počátky dobývání uhlí v této kladenské oblasti. Stezka měří 7 km a jejím autorem je náš občan a 
populizátor hornické historie Jaroslav Grubner.    
 
 

Josef Řemínek, kronikář obce                   
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ZŠ a MŠ Brandýsek 
Spaní ve školce 

Již druhým rokem jsme pro předškoláky uspořádali 
akci „Spaní ve školce“. Sešli jsme se společně 
v pátek odpoledne a zůstali spolu až do sobotního 
rána. Během večera si děti vytvořily krásná 
památeční trika. Rozdělali jsme oheň a zpívali písně 
za doprovodu kytary. Děti si zahrály spoustu her a 
ráno nechyběla rozcvička. Akce se moc povedla a 
příští rok ji určitě zopakujeme. 

 
 

Bubliny 
Ve spolupráci s MŠ Cvrčovice jsme letos měli 
možnost vidět překrásné představení, při kterém 
pán vytvářel spoustu krásných, velkých mýdlových 
bublin. Dokonce si děti velké bubliny mohly samy 
udělat. Děti byly nadšené!  

       
 

Rozloučení s předškoláky  
Letošní rozloučení s našimi předškoláky proběhlo 
v rytmu „Pomády“. Děti secvičily pod vedením paní 
učitelek Helenky a Verunky krásné taneční, ale i 
pěvecké a recitační vystoupení. Musíme říci, že 
jedno oko nezůstalo suché!  Našim budoucím 
školáčkům přejeme, aby se jim ve škole dařilo. 
 

        

Pasování na čtenáře 
Žáci prvních tříd se 20. 6. odpoledne sešli se svými 
rodiči, prarodiči i sourozenci. Zúčastnili se 
slavnostního pasování na čtenáře. Všechny 
přítomné uvítala p. zástupkyně J.Kučerová. Na 
úvod zarecitovala D. Tichá veselou báseň, se 
kterou se zúčastnila recitační soutěže „Slánka“. 
Potom pro přítomné všechny děti zarecitovaly 
několik básní o abecedě. Na závěr vystoupení 
zavítal mezi děti král Jiří Veselý II., který mečem 
pasoval děti na čtenáře. Ti složili slib, že se budou o 
knížky hezky starat a nebudou je ničit. Knihovnice 
paní Pohůtková s třídní p. učitelkou O. Stehlíkovou 
předaly dětem diplom čtenáře, průkazku do 
knihovny a knížku.  
 

 
 

Poslední zvonění 
Poslední den školního roku  má pro všechny žáky 
zvláštní význam, pro deváťáky je dnem rozloučení 
se základní školou a vykročení do další životní 
etapy. Žáci deváté třídy ZŠ v Brandýsku se po třech 
dnech společně strávených v krásné přírodě ve 
Šlovicích u Berounky rozloučili se školou při 
slavnostním vyřazení v pátek 29. června. Za  
přítomnosti pana starosty, rodičů, učitelů a dalších 
zaměstnanců školy převzali z rukou třídní učitelky 
svá poslední vysvědčení a absolventské šerpy. 
Zavzpomínali na roky prožité na základní škole a 
poděkovali  všem přítomným. Zvonek, který zazněl 
po skončení slavnostního aktu, symbolicky ukončil 
jejich školní docházku. Přejeme mnoho úspěchů v 
dalším studiu, hodně zdraví a štěstí! 
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KULTURA 

                                          „50 to sice není . . . 
                                              ale 45 už je taky dost, ne?“ 

 

Díl 8: PORTA 
 
 
 

   Porta – to je unikátní český soutěžní hudební festival, který má u nás hluboké kořeny. Byl založen už v roce 
1967 jako festival country & western hudby a později doplněn o trampskou tvorbu. Název festivalu byl inspirován 
částí údolí Labe, které se jmenuje „Brána Čech - Porta Bohemica“, ležící v místech, kde řeka Labe protéká 
Českým středohořím.  
   Za půl století svého trvání prošel festival poměrně složitým vývojem. Ať už se vrátíme do konce šedesátých let, 
kdy vlivem normalizace bylo obtížné prosazovat tento druh muziky, ve které byly opěvovány dálky amerického 
západu, nebo potom po událostech listopadu 1989, kdy se zase v kultuře otevřelo mnoho jiných možností a Porta 
už neměla to výsadní postavení, které si v průběhu let vytvořila. V současnosti se festival skládá z oblastních 
soutěžních kol v jednotlivých regionech a zastřešuje je Česká tábornická unie, která byla po roce 1989 obnovená. 
Z nich soutěžící postupují jednak do národního finále festivalu Porta a také do mezinárodní soutěže v rodišti Porty 
- Ústí nad Labem. Soutěž dává příležitost začínajícím hudebním skupinám a je určena především pro žánry folk, 
country, bluegrass a trampskou píseň. V průběhu několika desetiletí festivalem Porta prošla většina skupin, 
muzikantů a osobností, které dnes reprezentují folkovou, country, bluegrassovou a trampskou scénu a setkáváme 
se s nimi na koncertech a v médiích všeho druhu. 
   Není  tedy divu, že Porta neminula ani nás – 
Fechtýře. Tři ročníky po sobě, od roku 1976 až do 
roku 1978, jsme se účastnili soutěže a usilovali 
o postup z okresního kola tohoto festivalu, 
pořádaného tenkrát Okresním kulturním 
střediskem Kladno. Chtěli jsme uspět a přes 
krajské kolo se dostat do celostátního k těm 
metám nejvyšším. Měli jsme na to vždy dobře 
našlápnuto. Nejenom, že jsme poctivě zkoušeli, 
ale nejméně tři měsíce před konáním festivalu 
jsme dostávali i psychickou a psychologickou 
masáž od našeho vedoucího a textaře, Vaška 
Černého, který nám vždy dokázal vsugerovat to, 
že my jsme tou nejlepší kapelou a že my budeme určitě těmi postupujícími a dokonce vítězi. A tak jsme do 
soutěže vždy vstupovali jako favorité. Výsledek hudebního klání však byl pro nás vždy jen zklamáním. Nejen 
proto, že jsme nikdy nevyhráli, ale ani jsme nepostoupili do krajských kol. Až později jsme se dověděli, že to 
nebylo jen proto, že ostatní kapely byly lepší, ale také proto, že naše texty neobsahovaly angažovaná témata,  

která byla v té době velmi žádoucí, ale právě témata, která opěvovala dálky 
amerického západu a všechno to, co k němu patří. Z Porty jsme se vždy vraceli 
s podlomenou sebedůvěrou a do vlaku domů někteří z nás nastupovali s myšlenkou  
na ukončení činnosti v kapele. Ale co se nestalo. Než jsme dojeli z Kladna do 
Brandýsku, tak náš vedoucí vyhodnotil výsledek v náš prospěch a nalil nám takový 
optimismus do žil, že jsme v Brandýsku vystupovali už ne jako poražení, ale jako 
vítězové s novou sebedůvěrou a drzostí jít to zkusit příští rok zase.  

   Dodnes vzpomínám na některé kapely z té doby (Močálové, P. A. Douši, Famiredo, Skyriders, Hudební těleso 
žízeň), se kterými jsme soutěžili nebo jen hráli, a na muzikanty, kteří ovlivnili další budoucnost Fechtýřů. Zejména 
to byla kapela Močálové. Ta hrála stejný druh muziky jako my – bluegrass. Okresní Portu pravidelně vyhrávala.  
Měla na to. Já jsem vzhlížel k jejich banjistovi – Pavlu Jíchovi, od kterého jsem se měl v té době co učit. Kdo ale 
byl hvězdou, to byl houslista od Močálů Mirek Ježek „Ignác“ z Čabárny, nemající v té době u nás konkurenci.     V 
pozdějších letech, kdy už Močálové nehráli, absolvoval Ignác také několik koncertů s námi. Bohužel už v roce 
1993 se předčasně odebral na ta věčná koncertní pódia. 
   Zásadní pro nás byla Porta v roce 1977. Zase jsme nepostoupili. O vavříny Porty se ucházela také jedna 
bluegrassová kapela z Vinařic. Ta mě však moc nezaujala, proto jsem si nezapamatoval ani její jméno. Kdo mně 
ale zaujal, byl její zpěvák a kytarista Petr Harajdič. S takovým hlasovým fondem a barvou hlasu  
jsem se do té doby nesetkal. A tak jsem nelenil a po skončení festivalu s ním pohovořil a nabídl mu  
spolupráci… zkrátka zlanařil jsem ho k Fechtýřům. Trvalo to jen týden, než to lano zvedl.           pp 
 

1976 Fechtýři na Portě 

Jarda Volák a Karel Mladý 
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SDRUŽENÍ V OBCI 

SDH Brandýsek 
 

ŽENSKÉ DRUŽSTVO 
 

Od roku 2010 funguje u našeho sboru také družstvo 
žen, které se pravidelně zúčastňují soutěží 
v požárním sportu. Za těchto 8 let se nás tu již pár 
vystřídalo, i přesto však každoročně reprezentujeme 
sbor na okresní úrovni.  
Současnými členkami jsou Particie Kasíková, 
Michaela Voňková, Michaela Tůmová, Eliška 
Nedvědová, Markéta Slapničková, Šárka 
Šmejkalová, Anna Bílová a Denisa Kučinová.  
Kromě pravidelných dvou kol, které pořádá okresní 
sdružení Kladno, se družstvo v loňském roce 
zúčastnilo také tradičního závodu ve Velvarech, 
který se nazývá Dědkiáda, kde obsadilo krásné  
3. místo.  

 
 
V letošním roce se družstvo zúčastnilo nejprve 
prvního kola v požárním sportu, které se konalo 
v Plchově. Zde probíhaly dvě disciplíny, a to běh na 
100 m s překážkami a požární útoky. Výsledkem 
bylo 2. místo. O dva týdny později se konalo okresní 
kolo, kde byly disciplínami štafeta na 4 x 100 m 
s překážkami a opět požární útok. Podařilo se nám 
zaběhnout nejrychlejší štafetu v ženské kategorii. 
To byl velký úspěch. V požárním útoku už se tolik 
nedařilo a na Brandýsek nakonec doputoval pohár 
za 3. místo.  

 

 
 

DĚTSKÝ KOLEKTIV 
 
Měsíce tréninků na okresní kolo hry Plamen utekly 
jako voda a my jsme se dne 25. června vypravili do 
Plchova. V kategorii mladší žáci závodili Martin 
Linhart, Jindřich Linhart, Lukáš Toman, Kateřina 
Leváková, Vojtěch Dvořák, Daniel Teleha, Zdeněk 
Kasík, Štěpán Voňka a Pavel Zamykal. Za starší 
žáky se zúčastnili Vojtěch Šmejkal, Jan Tůma, 
Jakub Tůma, Veronika Leváková, Mikuláš Voňka, 
Marek Teleha, Jáchym Martinek a vypůjčení 
kamarádi z Plchova, Vašek a Týna. V pátek nás 
čekala první disciplína, a to štafeta požárních dvojic. 
Zde se nám nevedlo úplně špatně. Mladší žáci 
v této disciplíně obsadili 4. místo a starší žáci místo 
2. V sobotu jsme měli před sebou disciplíny rovnou 
tři. První z nich byla štafeta na 4 x 60 metrů 
s překážkami. Zde obsadili mladší žáci 8. příčku a 
starší žáci 4. příčku.  Následovala disciplína Útok 
s překážkami CTIF, který se oběma družstvům 
velice vydařil a ta obsadila shodně 3. místa. 
Poslední sobotní disciplínou byla 400 m štafeta 
s překážkami CTIF. Mladší žáci obsadili 7. příčku, 
starší žáci 4. V neděli nás čekala královská 
disciplína, a to požární útok. Tak tedy zahřát mašinu 
a můžeme jít na to. Něco se povedlo více, něco 
méně. V této disciplíně dosáhli mladší žáci na  
4. příčku, starší na příčku 5. Celkové umístění nás 
velice potěšilo, neboť mladší žáci se umístili na  
5. místě a starší na místě 3.  
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INFORMACE    
Pošta Brandýsek      Obecní úřad Brandýsek 
 
Tel.: 954 227 341      Tel.: 312 283 701 
PO: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-17:00 hod.  E-mail: info@brandysek.cz 
ÚT: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-16:00 hod.   
ST: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-18:00 hod.  PO:  7:00-11:00 12:00-17:00 hod. 
ČT: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-16:00 hod.  ST: 7:00-11:00 12:00-18:00 hod. 
PÁ: 8:00-11:00 13:00-15:00 15:30-16:00 hod.  ČT:           12:00-14:30 hod. 
 
Knihovna Brandýsek 
 
ÚT: 8:30-11:00 12:00-17:00 hod.  SO: 9:00-15:00 hod.     Tel.: 722 169 111 
ČT: 8:30-11:00 12:00-17:00 hod.  E-mail: brandysek.knihovna@seznam.cz 
         
HASIČI Brandýsek        
Tel.: 721 955 381       

 
Obecní úřad Brandýsek, IČO 00234168, Slánská 62, 273 41, Brandýsek, Telefon: 312 283 701,  
e-mail: info@brandysek.cz  www.brandysek.cz  www.facebook.com/obecBrandysek 
Redakční rada: David Korecký, Ladislava Tasutijová DiS, Ivona Černická, OÚ Brandýsek 
Vydávání schváleno Ministerstvem kultury ČR č.e. E 10346 ze dne 26.06.2000 
Datum vydání: 1. 9. 2018  
Adresa pro zasílání příspěvků a inzerátů:  redakce.kizob@seznam.cz  Příští číslo: Listopad 2018 
Adresa pro zasílání inzerátů a reklam:  info@brandysek.cz 


